

[Texte]

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Wednesday, May 27, 1970

• 1542

The Chairman: Gentlemen, now that the minister is here and we are ready to go we can start with your questions, Mr. McCleave.

Mr. McCleave: Thank you very much, Mr. Chairman. I thank my colleagues for giving me the courtesy of the right of way. My questions will be brief, in two areas. First is the one involving the current proposed agreement between Nova Scotia and the Minister's Department. Could the Minister indicate when this will be signed?

Hon. Jean Marchand (Minister of Regional Economic Expansion): I think very, very shortly. It is silly to say that, but it is about ready to be signed. It is completed now, but it is not signed.

Mr. McCleave: The agreement is completed, so there is no technical snag, or anything like that?

Mr. Marchand: No, I think it should be signed very shortly.

Mr. McCleave: I am quite content with that answer. I know that "very shortly" is much sooner than "soon", as we use these words around here.

I would also like to ask the Minister or Mr. Kent about the longer range agreement. I gather that back of these one-year agreements are proposed four or five year agreements with each of the provinces. Am I correct in this assumption?

Mr. Marchand: Yes; after the first agreement has expired we are supposed to have a four-year one.

Mr. McCleave: So presumably starting in the fall, let us say, the Atlantic Provinces and the other provinces will be presenting their longer range plans to the Department.

An hon. Member: What do you think the timetable will be?

Mr. T. Kent (Deputy Minister, Department of Regional Economic Expansion): I hope the timetable will be a little faster than that. The

[Interprétation]

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mercredi 27 mai 1970

Le président: Messieurs, le ministre est ici et nous allons maintenant entamer nos délibérations. Monsieur McCleave, je vous invite à poser vos questions.

M. McCleave: Merci beaucoup, monsieur le président. Je tiens à remercier mes collègues de m'avoir permis de commencer. Mes questions porteront sur deux secteurs. D'abord, il s'agit de l'entente proposée entre la Nouvelle-Écosse et le ministère de l'Expansion économique. Est-ce que le Ministre pourrait nous dire quand cette entente sera signée?

L'hon. Jean Marchand (ministre de l'Expansion économique régionale): Je pense qu'elle sera signée très, très bientôt. En tout cas, tout est prêt. Il ne reste plus que la signature.

M. McCleave: L'entente est parachevée, donc il n'y a pas de retard à cause de problèmes techniques?

M. Marchand (Langelier): Non. Je pense que l'entente sera signée très bientôt.

M. McCleave: Bon, cette réponse me satisfait. En tout cas, «très bientôt» c'est plus tôt que «bientôt».

Je voudrais aussi demander à monsieur le Ministre ou à M. Kent ce qui en est concernant l'entente à longue échéance. Je crois qu'on propose un accord d'un an et ensuite de quatre ou cinq ans à chacune des provinces, est-ce que c'est bien cela?

M. Marchand (Langelier): Oui. Après l'expiration de la première entente il devrait y avoir une entente de quatre ans.

M. McCleave: Donc, disons qu'on commence à l'automne, on peut dire que les provinces Atlantiques et les autres provinces présenteront leurs objectifs à plus longue échéance au ministère.

Une voix: Quel sera l'horaire?

M. T. Kent (sous-ministre, ministère de l'Expansion économique régionale): J'espère que l'horaire sera un peu plus rapide que